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Zápis z jednání Finančního výboru ZMO Pardubice V  

dne 12. 12.  2023 

 

Přítomni:  Ing Jaroslav Kňava, předseda finančního výboru, Michal Hrabák, MBA, Karolína 
Štefková, Josef Talácko 

 Ing. Marcela Kotyková, vedoucí OE - tajemnice finančního výboru,  
Jan Brožek – referent OIS ÚMO Pardubice V a p. Smolík, stavební dozor investora (po 
část jednání)  

Omluven:   Petr Hemský, Ing. Simona Mokrá, Mgr. Daniel Přibyl 

Nepřítomen:   

 
Finanční výbor byl usnášeníschopný. 
 

 
Program jednání finančního výboru:  

1. Čerpání rozpočtu MO Pardubice V v období leden-listopad 2023 

2. Návrh 6. změny rozpočtu MO Pardubice V na r. 2023 vč. SF 

3. Informace o úpravě odpisového plánu na r. 2023 

4. Úprava návrhu rozpočtu MO Pardubice V na r. 2024 a návrhu usnesení 

5. Různé  

 

 
Předseda finančního výboru finančního výbor Ing. Kňava přivítal přítomné. Vedoucí OE omluvila 
nepřítomné členy finančního výboru. Dále informovala o tom, že k materiálům pro jednání 
neobdržela žádné dotazy, pouze předseda finančního výboru Ing. Kňava požádal o to, aby se jednání 
ohledně 4. bodu programu k úpravě návrhu rozpočtu na r. 2024 účastnil rovněž pracovník OIS p. 
Brožek a p. Smolík, stavební dozor investora. Předseda finančního výboru doplnil, že se uvedený bod 
týká akce v ul. Jiránkova u čp. 2209-2211 a potvrdil, že pro podrobné posouzení této záležitosti 
považoval za nezbytnou osobní účast výše uvedených na jednání. Členové výboru vyjádřili souhlas 
s programem s tím, že se bod č. 4 programu projedná přednostně. Mezitím již na jednání dorazili p. 
Brožek z OIS a p. Smolík, takže se přešlo nejprve k projednání bodu č. 4 programu. 
 
Ad bod č. 4) Vedoucí OE uvedla, že u akce v ul. Jiránkova u čp. 2209-2211, se kterou souvisí úprava 
návrhu rozpočtu na r. 2024, se původně počítalo s jejím plným uhrazením v letošním roce. Dle 
informací z OIS bude k akci uzavřen dodatek smlouvy na vícepráce a méněpráce, což je možné až 
v druhé polovině prosince, proto bude část výdajů na akci hrazena až v příštím roce. Aby bylo možné 
v příštím roce provést doplatek za akci, je potřeba v rozpočtu na r. 2024 vyhradit příslušné 
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prostředky. Proto OIS požádal o přesun 500 tis. Kč (předběžný odhad dle OIS) v rámci rozpočtu na r. 
2024 z rezervy rozpočtu na položku pro uvedenou akci. Nevyčerpané prostředky z této akce z r. 2023 
by byly v příštím roce převedeny v rámci změn rozpočtu zpět do rezervy rozpočtu nebo na jinou akci. 
Vedoucí OE vysvětlila, že tato úprava bude předložena přímo na jednání zastupitelstva MO, protože 
návrh rozpočtu na příští rok je již zveřejněn.  

Předseda finančního výboru dále vyzval pana Brožka a pana Smolíka, aby celou záležitost vysvětlili. P. 
Brožek uvedl, že k uzavření dodatku ke smlouvě dojde z důvodu víceprací a méněprací u této akce. 
Částka, kterou sdělil již včera vedoucí OE, byla předběžným odhadem. Nyní má p. Brožek k dispozici 
podrobnou aktualizaci víceprací a méněprací, protože spolu s p. Smolíkem dopoledne 12. 12. 2023 
zkontrolovali změnový rozpočet. Aktualizované saldo víceprací a méněprací je nyní zhruba 179 tis. Kč 
bez DPH. Přípočty jsou shodné, ale odpočty jsou vyšší, proto je celkové saldo nižší než u předběžného 
odhadu. Předseda Ing. Kňava požádal o podrobné vysvětlení jednotlivých prací. Pan Brožek uvedl jako 
zásadní to, že: 

- jedna z velkých položek víceprací je způsobena tím, že pod asfaltem byl starý nepoužívaný 
zabetonovaný teplovod, o kterém se nevědělo a nebyl zjištěn v žádných záznamech o 
uvedené oblasti – tzn.  výdaje na bourání a skládkování (celkem 112 tis. Kč bez DPH). 
Předseda finančního výboru se dotázal, zda k tomu existuje fotodokumentaci, p. Brožek 
potvrdil, že dokumentace je k dispozici; 

- místo 10 cm asfaltu předpokládaných v rozpočtu bylo na komunikaci v minulosti navrstveno 
22 cm asfaltu (p. Brožek ukázal fotodokumentaci) – tj. vyšší náklady na bourání, odvoz a  
skládkování, oproti tomu  snížení na původním frézování (celkem 37 tis. Kč bez DPH); 

- odvodnění dle našeho požadavku bylo řešeno v nejnižším místě novou uliční vpustí oproti 
projektu, aby voda nenatekla do vchodů, tzn. zvýšení výdajů na materiál a práci (16,4 tis. Kč 
bez DPH); 

- došlo k doplnění dopravních značek dle našeho požadavku - konec zóny (19,2 tis. Kč bez 
DPH); 

- v rozpočtu nebylo zohledněno nakládání a odvoz některých stavebních hmot (18 tis. Kč bez 
DPH a 19 tis. Kč bez DPH). 
 

Předseda finančního výboru se dotázal, proč poslední uvedené položky rozpočtář neuvedl do 
rozpočtu. P. Brožek sdělil, že to byl omyl ze strany rozpočtáře. Kolaudace kvůli tomu nebude 
ohrožena, kromě toho, i kdyby v rozpočtu tyto položky byly, tak by je samozřejmě pak stejně účtovali 
všichni soutěžící. P. Smolík vyjádřil názor, že tu samou akci by bezpochyby dva různí rozpočtáři 
rozpočtovali rozdílně.  

Dle sdělení p. Brožka je původní cena je 1 367 612,51 Kč bez DPH, po doplnění je nyní spočítaná na 
1 546 946,-- Kč bez DPH. Dle soupisu cen ze soutěže uvedla 2. firma v pořadí nabídkovou cenu 1 777 
tis. Kč bez DPH, tzn. že se ani s výše uvedenou úpravou nedostáváme na cenu druhé firmy v pořadí. 
Předseda finančního výboru dal ke zvážení použít pro příště sondu, aby bylo možné přesněji 
odhadnout např. tloušťku betonu. P. Smolík uvedl, že je to obtížné technicky, když se v uvedené 
oblasti parkuje, kromě toho to nemůže být malá sonda, ev. by jich muselo být více. Předseda 
finančního výboru uvedl, že v tomto případě by to pomohlo zjistit tlustší vrstvu asfaltu. Pan Brožek to 
potvrdil, ale upozornil, že teplovod by zřejmě ani sondou nebyl zjištěn. Základ zvýšení částky je 
způsoben zabetonovaným teplovodem.  

Předseda finančního výboru sdělil, že u firmy zajišťující uvedenou akci se takřka vždy objevily nějaké 
vícepráce, a dále připomněl akci val v ul. Teplého, kde nebyl proplacen velký rozsah víceprací. Jak ale 
zkonstatovali s p. Brožkem, v ul. Teplého se jednalo o předem neodsouhlasené práce. P. Brožek 
uvedl, že pokud firma, která zjistí, že vznikly vícepráce, tyto nechá odsouhlasit dozorem a rozhodne 
se pokrýt je ze své marže, nevzniká problém. Pokud však na to firma nepřistoupí, nejedná se přitom o 
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vícepráce vyplývající z rozpočtu a nepostaví městský obvod před hotovou věc, ale vše konzultuje 
s městským obvodem, pak je problém firmu přimět, aby toto hradila ze své marže. Důležité je právě 
to, jak dodavatel postupuje. P. Smolík uvedl, že u akcí tohoto charakteru jsou určité vícepráce 
naprosto běžné. P. Brožek doplnil, že si firmy nemůžou nechávat moc velkou rezervu na nějaké 
vícepráce, protože se při výběrovém řízení přihlíží k ceně. P. Smolík uvedl, že původní odhad víceprací 
u uvedené akce byl ze strany dodavatele zhruba dvojnásobný, společně s p. Brožkem to vše 
posuzovali a kontrolovali. Nyní je to na polovině dodavatelem původně předložené částky (např. ke 
snížení u víceprací o 60 tis. Kč došlo proto, protože dodavatel neodečetl původní skládkovné).  

Předseda finančního výboru požádal o připomenutí poslední verze ceny. Dle informace p. Brožka to 
bude částka 1 546 946,91 Kč bez DPH. Méněpráce budou činit 195,7 tis. Kč bez DPH, vícepráce budou 
činit 375,1 tis. Kč bez DPH. Nejprve budou odsouhlasené radou MO a musí se dořešit úprava návrhu 
rozpočtu na r. 2024, pak teprve lze fakturovat. 
 
Usnesení: 

Finanční výbor projednal úpravu návrhu rozpočtu MO Pardubice V na r. 2024, spočívající v přesunu 
500 tis. Kč z rezervy rozpočtu na položku rekonstrukce parkovacích ploch ul. Jiránkova 2209-2211 
v kapitole 27 – doprava v kapitálových výdajích, a dále úpravu návrhu usnesení uvedeného ve zprávě 
s návrhem rozpočtu na r. 2024 v bodě č. 1. a doporučuje je zastupitelstvu MO k přijetí s tím, že 
uvedená úprava bude předložena zastupitelstvu přímo na jednání dne 20. 12. 2023. 

Pro: 4      Proti:       Zdržel se: 
 

Dále se již postupovalo dle programu. 

Ad 1) Finanční výbor se zabýval čerpáním rozpočtu (rozborem hospodaření k 30. 11. 2023) za období 
leden-listopad 2023.  Součástí materiálu bylo rovněž čerpání sociálního fondu, čerpání rezerv, čerpání 
plánu společenských akcí a doplňující údaje k čerpání na položce péče o zeleň, prvky a hřiště na 
položce opravy a údržba komunikací. Vedoucí OE podala stručný přehled o nejdůležitějších 
ukazatelích ve výdajích i příjmech. Dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 

Usnesení: 

Finanční výbor projednal čerpání rozpočtu za období leden-listopad 2023 (rozbor hospodaření k 30. 
11. 2023) a doporučuje ho zastupitelstvu MO Pardubice V ke schválení. 

Pro:   4    Proti:  0     Zdržel se: 0 
 

Ad 2) Finanční výbor se zabýval návrhem 6. změny rozpočtu MO Pardubice V na r. 2023 vč. sociálního 
fondu a návrhem usnesení k 6. změně rozpočtu MO Pardubice V na r. 2023. V uvedeném období 
nepřijala rada MO žádná rozpočtová opatření v rámci své pravomoci. Vedoucí OE stručně vysvětlila 
jednotlivá rozpočtová opatření v rámci 6. změny rozpočtu, která se týkají např. zvýšení některých 
položek příjmů a současného zvýšení rezervy rozpočtu, úpravy částky dotací z úřadu práce (skutečný 
počet pracovníků je nižší, než se předpokládalo pro tento rok), a převodu části ušetřených a 
nevyčerpaných prostředků z některých položek (např. z investiční akce stavební úpravy vnitrobloku 
ul. Jiránkova č.p. 2206-2208 a č.p. 2246-2248, stavební úpravy komunikace a chodníku Na Záboří, 
rekonstrukce chodníku Raisova, z položky odpady, z položky investice v kapitole 15 – životní prostředí 
atd.), a ve zvýšení rezervy rozpočtu sociálního fondu o úroky ze spořicího účtu sociálního fondu. 
Finanční výbor se rovněž zabýval návrhem usnesení k 6. změně rozpočtu. Dotazy ani připomínky 
nebyly vzneseny. 
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Usnesení: 

Finanční výbor projednal návrh 6. změny rozpočtu MO Pardubice V na r. 2023 vč. rozpočtu sociálního 
fondu a jednotlivá rozpočtová opatření v rámci této změny rozpočtu a doporučuje je zastupitelstvu 
MO k přijetí.  
Pro:   4    Proti:  0     Zdržel se: 0 
 
 
Usnesení: 

Finanční výbor projednal návrh usnesení k 6. změně rozpočtu MO Pardubice V na r. 2023 vč. rozpočtu 
sociálního fondu a doporučuje ho zastupitelstvu MO k přijetí. 

Pro:   4    Proti:  0     Zdržel se: 0 
 

 

Ad 3) Finanční výbor se zabýval návrhem úpravy odpisového plánu pro r. 2023 v souvislosti 
s pořízením stanu pro akce městského obvodu. Odpisový plán i jeho úpravy schvaluje rada MO. 
Dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 

 
Usnesení: 

Finanční výbor projednal úprava odpisového plánu na r. 2023 a bere ji na vědomí.  

Pro:   4    Proti:  0     Zdržel se: 0 

 

 

Ad 5) Termín dalšího jednání finančního výboru je v 27. 2. 2024 od 15:30 v zasedací místnosti ÚMO 
Pardubice V. Termíny pro příští rok byl odsouhlaseny již na minulém jednání. Předseda finančního 
výboru ještě požádal vedoucí OE o zaslání přehledu docházky členů finančního výboru za r. 2023. 

 

 

 

Ověřil: Ing. Jaroslav Kňava, předseda výboru       Zapsala: Ing. Marcela Kotyková, vedoucí OE   

 


